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Nuotraukos su rėmeliu 
 kaina – 30 eurų.

Dainuvos slėnyje nebeliko medžiuose 
sukabintų skeletų

Praėjusį savaitgalį Anykš-
čiuose, Dainuvos slėnyje, iš 
medžių iškelta prieštaringai 
gyventojų įvertinta instaliacija 
„Dainuvos slėnio vaiduokliai“, 
kuriai sukurti iš savivaldybės 
biudžeto buvo skirta 1 tūkst. 
140 Eur. 

Tokių žingsnių Anykščių ra-
jono savivaldybė ėmėsi po to, 
kai gegužės pradžioje Anykš-
čių rajono meras Kęstutis 
Tubis gavo Anykščių rajono 
gyventojų Eglės ir Aurimo 
Grigaliūnų bei dar 15 anykš-
tėnų peticiją su reikalavimu 
„kuo skubiau pašalinti skulp-
tūras-skeletus iš viešosios er-
dvės“.

Robertas AleksiejūnAs
robertas.a@anyksta.lt

Instaliacijos „Dainuvos slėnio vaiduokliai“ sukūrimas savivaldybės biudžetui kainavo  1 tūkst. 140 
Eur. Nukabinus nuo Dainuvos slėnio pušų, dabar svarstoma, kur ją padėti...

Vicemero kandidatūra bus mero 
staigmena Tarybai

Ketvirtadienį, gegužės 25 
dieną, vyksiančiam Anykš-
čių rajono savivaldybės 
tarybos posėdžiui pateikti 
sprendimų projektai, ku-
riais numatomos tvirtinti 
Anykščių rajono savival-
dybės mero pavaduotojo ir 
laikinojo Anykščių rajono 
savivaldybės mero kandida-
tūros. 

Tiesa, abejuose projek-
tuose pretendentų pavardės 
nėra įrašytos.   

Šiandien Anykščių rajono tarybai meras Kęstutis Tubis žada atskleisti vicemero kandidatūrą. 

Pirkinys. UAB „Anykščių 
komunalinis ūkis“ už beveik 254 
tūkst. eurų įsigijo naują šiukšlia-
vežę. Transporto priemonę ben-
drovė pirko iš UAB „Vaglita“. 
Sutartyje numatyta, kad tiekėjas 
apmokys dirbti su įsigyta šiukš-
liaveže.

Remontas. Andrioniškyje bus 
atliktas kapitalinis Ąžuolų gatvės 
remontas. Paaiškėjo, kad darbus 
atliks UAB „Melingos keliai“. 
Su šia bendrove savivaldybė pa-
sirašė beveik 172 tūkst. Eur ver-
tės sutartį. Gatvę suremontuoti 
planuojama iki šių metų gruodžio 
pradžios.

Įvertinimas. Jaunimo reikalų 
agentūra įvertino, kad pagal atvirą 
darbą su jaunimu Anykščių rajo-
nas 2022 metais atsidūrė pirmoje 
vietoje tarp 60 Lietuvos savival-
dybių, surinkęs 9,29 balo. Antro-
je vietoje pagal šį rodiklį su 7,96 
balais liko Radviliškio rajonas, 
trečioje – Raseinių rajonas (7,80 
balai).

Suolelis. Anykščių rajono sa-
vivaldybė pasirašė beveik 2 tūkst. 
Eur sutartį su individualia įmone 
„Bėruva“. Ši įmonė šalia Anykš-
čių kultūros centro įrengs vietą, 
skirtą pastatyti atminimo suo-
lelį menininkui Žilvinui Pranui 
Smalskui.

Transportas. Šią savaitę po-
sėdžiausiančiai Anykščių rajono 
tarybai pateiktas sprendimo pro-
jektas, kuriuo siūloma nurašyti 
tris prastos techninės būklės savi-
valdybės administracijai priklau-
sančius automobilius – du auto-
mobiliai „VW Caddy“ yra 2008 
ir vienas „VW Transporter“ 1996 
metų laidos. Šiais automobiliais 
naudojosi savivaldybės adminis-
tracija, Svėdasų bei Kavarsko se-
niūnijos. Automobilius numatyta 
parduoti aukcione.

Tautvydas KONTRIMA-
VIČIUS, muziejininkas:

„...Šiukšliadėžių niekada 
nebus per daug.“

Ar mieste užtenka šiukšlių dėžių? Vyšyvankos 
dienos Niūronyse

Sergejus Jovaiša 
pasiryžęs palikti 
Seimą
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temidės svarstyklės

Apsauga. Valstybės valdoma 
naftos ir suskystintųjų gamtinių 
dujų (SGD) terminalų operato-
rė „Klaipėdos nafta“ dėl karo 
Ukrainoje ir geopolitinių nera-
mumų diegs papildomą apsau-
gą nuo bepiločių skraidyklių – ji 
bus naudojama prie laivo-sau-
gyklos „Independence“. Įmonė 
teigia, kad šiuo metu ieškoma 
įranga yra tik dalis priemonių, 
skirtų didinti terminalo apsau-
gą. Nurodoma, kad sistema 
turės veikti analizuojant prii-
mamus radijo signalus ir gebėti 
blokuoti tam tikrus dažnių ka-
nalus, naudojančius bepiločius 
orlaivius. Apsauga turėtų būti 
aktyvuojama stebimoje teritori-
joje pasirodžius dronui. 

Gintaras. Palangos gintaro 
muziejuje savaitgalį atidaryta 
kartu su Vokietijos gintaro mu-
ziejumi parengta paroda „Gin-
taras iš gelmių“, kurioje atsklei-
džiama gintaro gavybos istorija 
Juodkrantėje, skelbia muziejus. 
Parodoje eksponuojami arche-
ologijos radiniai, istorinės fo-
tografijos ir šiuolaikinio meno 
kūriniai pasakoja apie čia rastų 
akmens amžiaus gintaro dirbi-
nių rinkinį ir jų interpretacijas 
šiuolaikinėje juvelyrikoje. Lan-
kytojams taip pat pristatoma 12 
autorių iš gintaro sukurta juve-
lyrika.

Kandidatūra. Seimo Nacio-
nalinio saugumo ir gynybos ko-
mitetas (NSGK) pirmadienį ne-
pritarė Lino Pernavo skyrimui 
Specialiųjų tyrimų tarnybos 
(STT) vadovu. Už šią kandida-
tūrą balsavo du komiteto nariai, 
tarp jų ir komiteto pirmininkas 
Laurynas Kasčiūnas, prieš buvo 
vienas Seimo narys, penki susi-
laikė. Lietuvos policijos atašė 
Jungtinėje Karalystėje pareigas 
einančio 46-erių L. Pernavo 
kandidatūrą į STT direktoriaus 
pareigas pateikė prezidentas 
Gitanas Nausėda. Šiuo metu 
kandidatūra svarstoma komite-
tuose, toliau dėl jos bus balsuo-
jama Seime. Norint paskirti L. 
Pernavą STT vadovu, reikalin-
gas Seimo pritarimas.

Investicijos. Finansų ministrė 
Gintarė Skaistė ir Šveicarijos 
ambasadorius Lietuvai Marti-
nas Michelet (Martinas Miše-
lė) pirmadienį pasirašė dviša-
lio bendradarbiavimo sutartį, 
kuria Šveicarija investicijoms 
į Lietuvos sveikatos apsaugą, 
švietimą ir pilietinį įsitrauki-
mą skiria apie 46 mln. eurų, o 
Lietuva – dar apie 7 mln. eurų. 
Bendra investicija siekia apie 
53 mln. eurų. Anot jos, šis, jau 
trečias Šveicarijos finansinis 
įnašas Lietuvai išskirtinis tuo, 
kad daug dėmesio skiriama 
profesiniam mokymui.

-Bns

Kliūtis. Gegužės 19 dieną, 
penktadienį, Anykščių seniūni-
jos Dvaronių kaime, Lajų take, 

ant dviračių tako buvo nuvirtęs 
medis. Atvykę ugniagesiai su 
grandininiu pjūklu medį pašali-
no.

Ugnis. Gegužės 20 dieną, šeš-

tadienį, Anykščių seniūnijos Bi-
čionių kaime degė žolė. Ugnia-
gesiai praneša, kad užgesinta 
žolė 1,5 arų plote.

Gaisras. Gegužės 21 dieną, 

sekmadienį, Troškūnų seniūni-
joje degė dūminė rąstinė pirtis. 
Gaisro metu nudegė pirties sto-
gas ir perdengimas, baigiamųjų 
darbų metu pirtis buvo išardyta.

Šeimų dieną Kavarske – nei vieno tėčio lina DAPkienĖ

Gegužės 20 dieną, prie miestelyje esančio tvenkinio vyko Ka-
varsko seniūnijos šeimų sambūris, į kurį dalyviai rinkosi labai 
negausiai – dalyvavo kelios šeimos, nebuvo nei vieno tėčio. 

Atvykę vaikai su mamomis 
susibūrė į šešias komandas, ku-
rios atliko įvairias užduotėles. 
Jas buvo parengusi Anykščių 
kultūros centro Kavarsko sky-
riaus padalinio vadovė Alvyra 
Simanonienė. 

Nors tėčių ir nebuvo, bet ren-
ginys prasidėjo nuo dovanos tė-
čiui – vaikai piešė marškinėlius 
ar spalvino puokštę gėlių, o kai 
kas ir rašė laišką tėčiui. 

Sportines, judrias užduotis 
pasiūlė Kavarsko pagrindinės 
mokyklos-daugiafunkcio cen-
tro fizinio ugdymo mokytoja, 
laisvalaikio organizatorė Miglė 
Trinkūnienė. 

Viena iš stebėtojų – pagar-
baus amžiaus moteriškė – pa-
klausta, kodėl taip nedaug at-
vyksta žmonių į renginį, taip 
pakomentavo: „Tai kad nebėra 
vaikų! Mūsų daugiabutyje nėra 

vaikų, kitam irgi nėra, toliau jei 
žiūrėsim, irgi nebėra. Kad jau ir 
pirmokų gi nesurenka. Turbūt 
tik penki pirmokai bus nuo rug-
sėjo Kavarsko mokykloj. Kas 
dabar yra Lietuva? Tik Vilnius 
yra Lietuva. Pernai gi daugiau 
buvo susirinkę, nes kviestos 
šeimos atvyko, padėkas gavo. 
Šiemet kitaip“. 

Į linksmas užduotis įsitraukė 
vis daugiau mamų, o į jungtinį 
chorą, diriguojamą Kavarsko 
seniūnės Šarūnės Kalibataitės, 
buvo suburti visi dalyviai.  

Dalyvavusios šeimos apdo-

vanotos simboliniais prizais, 
aktyviausios gavo po prizinę 
taurę (rėmėjas – buvęs seniūnas 
Algirdas Gansiniauskas). 

Apie renginį buvo paskelb-
ta feisbuke „Kavarskas – Ma-
žoji Lietuvos kultūros sostinė 
2022“. Pasak A. Simanonienės, 
nors ir negausus būrys susirin-
ko, bet svarbiausia gera nuotai-
ka ir praleistas laikas kartu su 
vaikais.

Anykščių tiltai

Visi renginio dalyviai susibūrė į chorą, diriguojamą Kavarsko 
seniūnės Šarūnės Kalibataitės, ir atliko dainelę „Du gaideliai“.

Iš Šovenių kaimo atvykę vaikučiai ruošėsi atlikti sportinę užduotį.

Sergejus Jovaiša pasiryžęs palikti Seimą
Tėvynės sąjungos - Lietuvos krikščionių demokratų (TS-LKD) atstovas Seime,  anykš-

tėnas Sergejus Jovaiša „Anykštai“ sakė, kad neabejodamas pritars pirmalaikiams Seimo 
rinkimams, o Deltuvos šiaurinėje apygardoje išrinktas parlamentaras, Demokratų sąjun-
gos „Vardan Lietuvos“ narys Tomas Tomilinas sako, kad balsuos taip, kaip jo frakcija.

Apie ketinimą surengti pirma-
laikius Seimo rinkimus praėju-
sios savaitės pabaigoje pranešė 
TS-LKD pirmininkas Gabrie-
lius Landsbergis. Įsisiūbavus 
buvusių savivaldybių tarybų 
narių kanceliarinių lėšų panau-
dojimo skandalui paaiškėjo, kad 
net trys dabartiniai ministrai, 
buvę Kauno miesto tarybos na-
riai – Gintarė Skaistė, Simonas 
Kairys ir Jurgita Šiugždinienė 
– negali dokumentais ir išlaidų 
čekiais pagrįsti visų deklaruotų 
išlaidų. 

Po visuomeninko Andriaus 

Tapino pradėto tyrimo nustyta, 
kad dalyje Lietuvos savivaldy-
bių tarybos nariai patirtas išlai-
das dažniausiai grindė čekiais 
už kurą, pagal kuriuos spren-
džiant nustatyta, jog konkretūs 
žmonės neva naudojosi dešim-
timis skirtingų banko kortelių 
ir kiekvieną mėnesį neva nuva-
žiavo tūkstančius kilometrų. O 
kai kuriose savivaldybėse, kaip 
ir minėtojo Kauno, išlaidos če-
kiais nebuvo pagrįstos.

Tam, kad pasileistų Seimas, 
reikia, kad už tai balsuotų bent 
85 parlamentarai iš 141. Lietu-

vos istorijoje Seimas pasileidęs 
buvo tik vieną kartą - 1992-
aiais.

T. Tomilinas „Anykštai“ 
sakė, kad jo įsitikinimu Sei-
mas bus paleistas. „Bus atviras 
balsavimas, visų frakcijų nariai 
norės parodyti, kad turi didelius 
sparnus“, - dėstė T. Tomilinas. 
„Mano galva, dedasi nesąmo-
nės. Jeigu šita valdžia nenori 
dirbti, tegul valdymą palieka 
kitiems. Balsuosiu, kaip nu-
spręs frakcija, nematau šioje 
vietoje galimybių improvizaci-
jai“, - aiškino politikas.

S. Jovaiša įsitikinęs, kad Sei-
mui būtina „persikrauti“. „Pra-
dėkime viską nuo balto lapo, 
tegul rinkėjai įvertina, ką vėl 
priimti, ko nebepriimti“, -  po-
ziciją dėstė politikas. 

Jeigu T. Tomilinas turi gali-
mybių paskelbus pirmalaikius 
rinkimus vėl patekti į Seimą, 
tai S. Jovaišos šansai grįžti į 
parlamentą yra abejotini. Jis 
„Anykštai“ sakė, kad šitai ir 
pats puikiai suprantąs. „Ma-
nau, prisimenate, kad ir 2020-
aiais aš noru patekti į Seimą 
nebetryškau. Ėjau tik iš reikalo. 
Kai nebebūsiu Seime, gyvensiu 
švaria galva ir tai, kas vyksta, 
stebėsiu iš šalies“, - dėstė S. Jo-
vaiša.

Jeigu Seimas pritartų pirma-
laikių rinkimų surengimui jie 
turėtų įvykti rugsėjo mėnesį. 

Keliose savivaldybėse, tarp 
jų ir kaimyninėje Utenos, Spe-
cialiųjų tyrimų tarnyba dėl 
Tarybos narių lėšų naudojimo 
pradėjo tyrimus. Pasak buvu-
sio Anykščių rajono vicemero 
Dainiaus Žiogelio, mūsų rajono 
savivaldybėje buvo nustatytas 
80 eurų mėnesio limitas, išlai-
dos turėjo būti pagrįstos čekiais 
ir vengdami „popierizmo“ dau-
gelis politikų kanceliarinių lėšų 
apskritai nenaudojo.

-AnYkŠTA

Sergejus Jovaiša balsuos už Seimo paleidimą, o Tomas Tomilinas elgsis kaip visa jo frakcija.     



iš arti  2023 m. gegužės 23 d.

komentarai

Vicemero kandidatūra bus mero staigmena Tarybai

(Atkelta iš 1 psl.)

Anykščių rajono savival-
dybės meras Kęstutis Tubis 
„Anykštai“ sakė, kad viceme-
ro kandidatūra bus pristatoma 
šį antradienį vyksiančiuose 
Anykščių rajono tarybos ko-
mitetų posėdžiuose. Pirmasis į 
posėdį antradienį nuo 8 valan-

Ar mieste užtenka šiukšlių dėžių?
Prasidėjus vasaros, turizmo sezonui, žmonės pastebi, kad 

poilsiavietėse, prie lankomų objektų, vaikų žaidimų aikšte-
lėse daugėja šiukšlių, net ir mieste trūksta šiukšliadėžių.

Kaip manote, ar užtenka šiukšlių dėžių, ar pagrįsti tokie 
skundai? Ar pastebėjote, kad, prasidėjus vasaros sezonui, 
mieste šiukšlinama daugiau?

Nesame išauklėti 
šiukšles pasiimti

Jūratė USELIENĖ, šokių 
ansamblio „Gojus“ vadovė: 

„Kadangi aš dažnai važiuo-
ju, dažniausiai to nepastebiu: 
mano maršrutas: darbas – na-
mai, darbas – namai. Man at-
rodo, kad daugiau šią proble-
mą pastebi tie, kurie vaikšto. 
Gyvenu Medžiotojų gatvėje 
ir važiuodama pastebiu, kad 
šiukšliadėžių yra. Tačiau tur-
būt žmonės būna ten, kur nėra 
tų šiukšlių dėžių. Manau, 
reikia atskirų vietų, kur būtų 
kažkokia analizė, kad štai ten 
būriuojasi daugiau žmonių ir 
šiukšlių dėžių nėra.

Man problemų dėl to nieka-
da nekyla, nes šiukšles visada 
įsimetu į mašiną, grįžtu namo 
ir jas išmetu. 

Prasidėjus turizmo sezonui, 
natūralu, šiukšlių padaugėja. 
Mes dar nesame tiek išauklė-
ti, kad šiukšles pasiimtume su 
savimi, nepagalvojame, kad 
kažkas už mus surinks ir tai 
yra negerai. Manau, kad re-
klamos būdu ar kažkokiais ki-
tais būdais reikia aiškinti, kad 
kiekviena šiukšlė yra nuodai 
mums patiems. Sąmoningumo 
niekada nebūna per daug.“

Šimtmečio 
problemos

Tautvydas KONTRIMA-
VIČIUS, muziejininkas:

„Nesvarbu, turistas ar ne 
turistas, jeigu žmogus yra ga-
tvėje ir jam rūpi pagal savo 
išsilavinimą įmesti šiukšlę į 
šiukšlių dėžę, tai ji turi būti 
matomoje aplinkoje.

Dar prisimenu, kai buvau 

dvidešimt kelerių metų, ra-
šiau repliką „Kolektyviniam 
darbui“, kad galiu pareiti iš 
redakcijos namo ir neturiu, 
kur išmesti graužtuko, nes 
pakeliui nebuvo nei vienos 
šiukšliadėžės. Tai, matyt, šim-
tmečio problemos. Jei nėra 
sistemos, jei nenusistovėju-
sios vietos, kad būtų patogu 
bet kur lankomoje miesto vie-
toje atsidūrus akių aprėptyje 
pamatyti šiukšliadėžę, tai yra 
savita problema, kuri žmogų 
stumia į nepatogią padėtį. 

Šiukšliadėžių niekada nebus 
per daug. Tačiau, kiek mus 
pasiekia dabar žinios, tai Ja-
ponijoje iš viso nėra šiukšlių 
dėžių – jei žmogus turi šiukš-
lių, jis jas turi neštis namo ir 
sutvarkyti taip, kaip tvarko 
namų šiukšles. Bet mes ne-
same įpratę šiukšlių kišenėse 
nešiotis ir susierziname, kai 
neturime galimybės ją tinka-
mai išmesti. 

Žinoma, tai mažesnė pro-
blema, nei nesurasti tualeto, 
bet vis tiek tai yra nemalonu. 

Miestas yra 
švarus

Valentinas PATUMSIS, vi-
suomenininkas: 

„Aš, nors ir menkas šiukš-
lintojas, bet šiukšlių dėžių 
nepasigendu. Bent jau Liep-
degėnuose tikrai pakanka tų 
konteinerių ir man jų pakanka. 
Galbūt anykštėnams tai ir yra 

problema, negaliu pasakyti.
Man atrodo, kad viskas yra 

tvarkinga, miestas švarus, aš 
pats, jei kokį saldainį suval-
gau, popieriuką į kišenę įsi-
metu – turiu krosnį, sudeginu. 

Tokiu atveju reikia prisi-
minti kitas šalis – jei neklystu, 
Izraelyje, o gal ir Londone, su 
šiukšliadėžėmis sudėtinga. O 
mūsų miestas gražus, viskas 
gerai.“

Turistai 
šiukšlina 
daugiau

Juozas RATAUTAS, 
anykštėnas:

„Vieną sykį esu siūlęs, kad 
reikia įvesti šiukšlių mokes-
tį: kuomet padaugėja turistų, 
po kažkokių festivalių. Taip 
yra visame pasaulyje, ku-
rortiniuose miestuose. Ir tas 
šiukšlių mokestis yra gana 
nemažas – 10 ar 15 eurų. Pa-
saulinio lygio kurortuose tą 
pačiam teko matyti. Pas mus 
tai galėtų būti vienas euras ar 
penki – būtų kam ir laiku tas 
šiukšles sutvarkyti. 

Jeigu atsiranda šiukšlių, tai 
matyt, šiukšliadėžių nepa-
kanka. Žmogus į gatvę šiukš-
lės specialiai nemeta. Dabar 
suvalgė ledus, o popierėlį – į 
krūmus. Matyt, kad šiukšlių 
dėžių reikėtų daugiau, kad 
šiukšlės negadintų miesto 
vaizdo. 

Teko matyti, kad ir plia-
žuose šiukšlių dėžių mažoka. 
Dainuvos slėnio pliaže yra tik 
konteineris, o arčiau vandens 
– nieko nėra. Tad ne visi iki 
konteinerio ir nueina…

Reikėtų, kad architektai 
peržiūrėtų tas vietas, kad ats-
tumai tarp šiukšlių dėžių ne-
būtų tokie dideli. 

Turizmo metu šiukšlių labai 
stipriai padaugėja. Anykštė-
nai savo miestą šiukšlina ma-
žiau, o svetimas atvažiavęs 
žmogus būna susikoncentra-
vęs į kitą tikslą – į pramogas, 
į apsilankymus, tos šiukšlės 
jam nėra pagrindinis daly-
kas.“

-AnYkŠTA

dos ryto renkasi rajono Tarybos 
Biudžeto ir ekonomikos komi-
tetas.

Įvardyti vicemero kandida-
tūrą prieš komitetų posėdžius 
meras K. Tubis nesutiko.

„Aš noriu Tarybos nariams 
staigmeną padaryti. Kaip aš 
taip juos apvilsiu“, – pirmadie-
nį „Anykštai“ sakė meras K. 
Tubis.

Pasidomėjus, ar į vicemero 
vietą jis sūlys Anykščių rajono 
tarybos narę, Demokratų sąjun-
gos „Vardan Lietuvos“ atstovę 
Sonatą Veršelienę, meras K. 
Tubis sakė: „Buvo kalba. Mes 
kalbėjomės, tačiau antradienį 
jos kandidatūros neteiksiu.“

Tiesa, meras K. Tubis neat-
metė, kad S. Veršelienės kan-
didatūra į vicemerus gali būti 
teikiama vėliau.

„Bet ar vėliau aš neteiksiu jos 
kandidatūros, aš nežinau. Situ-
acija juk keičiasi“, – sakė K. 
Tubis.

Vicemero kandidatūra bal-
suoti Tarybai gali būti teikiama 

du kartus. Jeigu Taryba du kar-
tus nepritaria vicemero kandi-
datūrai, jį vienasmeniu sprendi-
mu gali paskirti meras.

Priminsime, kad S. Verše-
lienė „Anykštai“ sakė, jog K. 
Tubis jai užimti vicemero par-
eigas siūlė kelis kartus, o ji šio 
klausimo aptarti važiavusi ir su 
Demokratų sąjungos „Vardan 
Lietuvos“ pirmininku Sauliumi 
Skverneliu. Anykščių rajono 
Taryboje be S. Veršelienės yra 
dar trys demokratų atstovai: 
Dominykas Tutkus, Antanas 
Baura ir Vygantas Šližys. Nei 
vienas iš jų neketino pritarti S. 
Veršelienės kandidatūrai, jeigu 
meras būtų nusprendęs ją siūly-
ti į vicemerus.

Redakcijos duomenimis S. 
Veršelienė „zondavo“, kaip jos 
kandidatūrą vertintų kitoms par-
tijoms atstovaujantys Anykščių 
rajono tarybos nariai, tačiau ir jų 
palaikymo nesulaukė.

Keli „Anykštos“ kalbinti 
Anykščių rajono tarybos nariai 
vakar sakė, jog nėra girdėję net 

gandų, ką K. Tubis gali siūlyti į 
vicemerus. 

Anykščių rajono Tarybos po-
sėdžio darbotvarkėje yra numa-
tytas ir laikinojo savivaldybės 
mero klausimas. 

Laikinuoju Anykščių rajono 
savivaldybės meru greičiausiai 
bus siūlomas socialdemokratas, 
buvęs Anykščių rajono savival-
dybės vicemeras Dainius Žio-
gelis. 

Laikinąjį merą savivaldy-
bės Taryba privalo išsirinkti iš 
pačių Tarybos narių. Jis turėtų 
vadovauti rajonui tokiu atveju, 
jeigu mero įgaliojimai nutrūk-
tų arba būtų nutraukti anksčiau 
laiko. Laikinasis meras rajoną 
valdytų tol, kol būtų išrinktas 
naujas meras.

Anykščių rajono savivaldy-
bės meras K. Tubis Panevėžio 
apygardos teismo yra pripažin-
tas kaltu dėl prekybos poveikiu, 
viena iš jam pritaikytų bau-
džiamojo poveikio priemonių 
yra draudimas ketverius metus 
dirbti valstybės tarnyboje. Pa-

gal dabartinį išaiškinimą K. 
Tubis gali dirbti meru, tačiau 
teisiniai procesai dar nėra pasi-
baigę.

Tiesa, rinkdami laikinąjį 
merą Anykščiai derinasi ne prie 
išskirtinės K. Tubio situacijos 
– laikinieji savivaldybių merai 
renkami visose šalies savival-
dybėse.

D. Žiogelis „Anykštai“ sakė, 
kad kol kas 18 Tarybos narių 
– socialdemokratų, demokratų, 
konservatorių ir liberalų – ko-
alicija nėra tvirtai sutarusi, kas 
būtų laikinuoju meru, tačiau 
sakė suprantąs, kad didelė ti-
kimybė, jog šios pareigos gali 
tekti būtent jam. 

Pasak D. Žiogelio, laikinajam 
merui būtų mokama visa mero 
alga, o nušalintam merui būtų 
palikta pusė mero pareigybinės 
algos.         

Laikinasis meras vadovavi-
mo rajonui laikotarpiu turėtų 
pasitraukti iš rajono Tarybos.  

-AnYkŠTA

Socialdemokratas, buvęs 
Anykščių rajono savival-
dybės vicemeras Dainius 
Žiogelis gali būti paskirtas 
laikinuoju Anykščių rajono 
savivaldybės meru. 
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Keičia požiūrį į seną žmogų

E. Bražiūnienė teigė paste-
bėjusi, kad vaikai neprisimena, 
nežino savo prosenelių vardų nei 
pavardžių, o ką bekalbėti apie 
proprosenelius. 

„Sako, kad yra seneliai ir vis-
kas, o kad proseneliai, proprose-
neliai dar buvo, jiems yra net ne-
suvokiama, tarsi kosmosas. Dėl 
to ir kilo mintis organizuoti su-
sitikimus su vaikų seneliais, taip 
pat vykdyti projektus, renginu-
kus: štai buvo klasės susitikimas 
su etnografiniu ansambliu „Die-
medis“, susitikimai su seneliais 
„Lopšinių vakarai“, – pasakojo 
E. Bražiūnienė. Vėliau mokinu-
kai nukeliavo ir į Utenos senelių 
globos namus – su šiais žmonė-
mis, pasak mokytojos, užsimez-
gė ypatingas mokinių ryšys. 

„Iš visos klasės visuomet atsi-
randa vienas kitas vaikas, kuris 
ten nenori važiuoti, tai yra natū-
ralu. Jam nepatinka, jis senelių 
namuose blogai jaučiasi. Ne dėl 
to, kad ta viešnagė vaikui sukeltų 
kažkokių neigiamų jausmų, bet 
jam per jautru tai matyti, jam tų 
žmonių gaila. Tokių mokinukų 
neprievartauju, leidžiu pasirink-
ti, paprašau, kad pasikalbėtų su 
tėveliais, su jais pasikalbu ir aš. 
Dažniausiai pasikalbėjus vaikai 
persigalvoja ir tuomet būna labai 
laimingi, kad išdrįso nuvažiuoti, 
dalyvauti ir neretai klausia, kada 
važiuosime vėl, – sakė E. Bražiū-

nienė. – Labai svarbu yra pagar-
ba tam senam žmogui, kad vaikai 
nebijotų senatvės, seno žmogaus, 
nes, natūralu – vaikai kartais ir 
bijo to „kitokio“ žmogaus. Jiems 
atrodo, kad jis kažkoks nepriim-
tinas, nes tai yra senas, raukšlėto 
veido, raukšlėtomis rankomis. 
Ir vaikai tarsi išsigąsta. Kad tas 
žmogus spinduliuoja išminti-
mi, šiluma, reikia mažiesiems 
priminti, pasakyti“, – apie idėją 
megzti jaunųjų ir senųjų ryšį pa-
sakojo mokytoja E. Bražiūnienė 
ir pridūrė pastebėjusi, kad nere-
tas seno žmogaus ne tik neverti-
na, bet ir negerbia.

„Tai yra tarsi mūsų visos visuo-
menės reiškinys, požiūris į seną 
žmogų. Prisimenu, žiūrėjau akto-
riaus Regimanto Adomaičio mo-
nologą spektaklyje „Paskutiniai 
mėnesiai“. Ten buvo labai taiklūs 
jo pasakyti žodžiai. Jis sakė, kad 
eini gatve ir tavęs nemato, žmo-
nės į tave net nepasižiūri. Į tik gi-
musį, į mažą vaiką visi atsisuka, 
pakalbina, o seno žmogaus tarsi 
nėra, jis tarsi iškrenta iš visuo-
menės konteksto“, – kalbėjo E. 
Bražiūnienė.

Gėdijosi močiutės

Kalbėti mokiniams apie pagar-
bą seniems žmonėms, savo ir ne 
tik savo seneliams, E. Bražiūnie-
nė teigė pradėjusi jau seniai. Pa-
mena net konkretų atvejį, kuris 
privertė mokytoją susimąstyti ir 

klasėje imti kalbėti apie senatvę.
„Aš prisimenu savo dabarti-

nių 30-mečių klasę. Viena mer-
gaitė pamiršo atsinešti pieštuką 
ir jai jį atnešė močiutė. Atėjo ji 
su tokia languota skaryte, tikra 
močiutė. Eina ji palei palanges, 
nežino, kuri klasė yra mūsų. Ir 
ta mergaitė, pamačiusi močiutę, 
susigėdo. Gal jai buvo nepatogu, 
kad pamiršo tą pieštuką, kad jį 
atnešti reikėjo, o gal ji gėdijosi 
močiutės, nes ji buvo sena. Mer-
gaitė išbėgo prie durų ir stūmė tą 
močiutę pro duris, kad ji neįeitų, 
– prisiminimais dalijosi pradinių 
klasių mokytoja. – Tuomet klasės 
valandėlių metu kalbėjomės apie 

Bendravimas su seneliais – 
tarsi gyvosios pamokos sigita PiVORienĖ

sigita.p@anyksta.lt

Jau keturiolika metų Anykščių Antano Baranausko pagrindinės mokyklos pradinių kla-
sių mokytoja Elena Bražiūnienė drauge su savo mokiniais turi tradiciją – lankyti senelius 
Utenos senelių globos namuose.

„Labai svarbu pagarba senam žmogui, kad vaikai nebijotų senatvės“, – sakė E. Bražiū-
nienė, mokanti mažuosius pagarbos, meilės ir teigiamo požiūrio ne tik į svetimus senus 
žmones, bet ypač – į savuosius senelius.

Anykščių Antano Baranausko pagrindinės mokyklos pradinių klasių mokytoja Elena Bražiūnienė 
rūpinasi ir savo mokinių ryšiu su seneliais: skatina jų tarpusavio ryšį, negana to, keliauja aplankyti 
ir senolius senelių namuose. Ši iniciatyva 2016 metais sulaukė dėmesio ir „Utenos dienoje“. 

senelius, ieškojome jų vardų, pa-
vardžių – džiaugėmės, kokie įdo-
mūs vardai, kokie reti, visai kito-
kie, nei mūsų. Jie atsinešė senelių 
nuotraukų – senų, juodai baltų, 
labai kokybiškų, turinčių labai 
didelę išliekamąją vertę. Pada-
rėme tų nuotraukų galeriją, jose 
išskaitėme labai daug informaci-
jos. Tyrinėjome senelių aprangą, 
šukuoseną, kaip, bėgant metams, 
keičiasi žmogaus bruožai, laiky-
sena. Nuo to laiko mes visada 
stengiamės tas temas paliesti, nes 
tai yra gyvybiškai svarbu.“ 

E. Bražiūnienė teigė pastebė-
jusi, kad dabar anūkų ir senelių 
ryšys neretai yra menkas, nes 
vaikai dažnai išvyksta į užsienį, 
o seneliai čia lieka, arba atvirkš-
čiai – seneliai išvykę uždarbiauti 
ir nebėra  emocinio ryšio. 

„Kai seneliai nespėja perduoti 
savo išminties anūkėliams, labai 
gaila – taip netenkama labai dide-
lio dvasinio turto. Aš labai džiau-
giuosi, kai vaikai pasako, kad sa-
vaitgalį važiavo pas senelius, ar 
ten šventė Kūčias, Velykas, visus 
aplankė. Visuomet motyvuoju, 
giriu ir paskatinu – sakau, kad 
būtinai nepamirštų seneliams 
paskambinti, juos pasveikinti. 
Būna, kad seneliai iš mamytės 
pusės labiau vertinami, o iš tėčio 
pusės senelių tarsi nebėra. Visuo-
met sakau, kad ir jų nepamirštų. 
Vaikai atsako, kad su jais nelabai 
bendrauja, tuomet paskatinu pa-
rašyti laišką ranka, paskambinti 
– juk seneliai taip apsidžiaugs!“ 
– apie tai, kaip mokinius skatina 
bendrauti su savais seneliais, pa-
sakojo daugiau nei 40 metų mo-
kytoja dirbanti E. Bražiūnienė.

Ryšys – gyvybiškai svarbus

Pastebėjus, kad galbūt ir se-
neliai šiais laikais kiek kitokie, 
ne visada turintys laiko kurti tą 
ypatingą ryšį su anūkais, moky-

toja iš dalies su tuo sutiko. 
„Laikmetis pasikeitė, tikrai 

taip. Seneliai dabar aktyviai 
dalyvauja gyvenime, visose so-
cialinėse ir visuomeninėse vei-
klose, jie keliaujantys, be galo 
aktyvūs ir pačių senelių požiū-
ris, ko gero, pasikeitė į tą santy-
kį – tarsi toks požiūris, kad tegu 
vaikai savo vaikus augina patys. 
Esu pati neseniai išgirdusi tokį 
atvejį, kai buvo pasakyta, kad 
anūkai atvažiavę apvers namus, 
paskui neberasim savo daiktų. 
Daiktas yra svarbesnis už ryšį 
su anūkėliu“, – ir asmenine pa-
tirtimi dalijosi E. Bražiūnienė, 
o kartu pabrėžė, kad kai ryšio 
nėra, nebūna ir tęstinumo. 

„O ryšys su anūkais yra gy-
vybiškai svarbus. Tėveliai, 
dirbdami, besirūpinantys bui-
timi, vaikų gerove, ne visada 
gali skirti savo vaikams koky-
biško dėmesio. Manau, kad se-
neliai gali tai kompensuoti. Aš 
pati atmetu viską ir skiriu laiką 
bendravimui su anūkėliais, nes 
tai yra čia ir dabar, vaikučiui 
reikia dėmesio ir tų ritualų su 
seneliais. Vaikams tai yra tarsi 
gyvosios pamokos, kurių nerasi 
jokioje knygoje. Jei yra tikras, 
gyvas ryšys su anūkėliais, tai 
yra gyvenimo išminties mo-
kykla, vaikas užauga pilnaver-
tė asmenybė. Tai – labai graži 
puokštė vertybių. Vaiką žodis 
moko, o pavyzdys patraukia ir 
senelio pasakytas žodis, energe-
tika, ritualai, kurių niekur kitur 
nerasi – tai ypač svarbu. Vaikai, 
pasakodami apie senelius, tai 
daro su dideliu pasididžiavimu. 
Kalbėdami apie juos jie pasi-
keičia, smulkiai pasakoja, ką 
pas senelius nuvažiavę veikė“, 
– apie ypač reikalingą anūkų ir 
senelių ryšį kalbėjo Anykščių 
A. Baranausko pagrindinės mo-
kyklos pradinių klasių mokyto-
ja Elena Bražiūnienė.

Pradinių klasių mokytoja Elena Bražiūnienė dirba daugiau nei keturiasdešimt metų.
Asmeninio archyvo nuotr.
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Skundėsi dvasiniais 
sukrėtimais

Anykščių rajono mero K. 
Tubio patarėjas L. Fergizas 
„Anykštai“ atsiųstame laiške 
paaiškino, dėl kokių priežasčių 
gyventojai pareikalavo nuka-
binti instaliaciją „Dainuvos slė-
nio vaiduokliai“.

„Argumentas – minimizuoti 
neigiamą meno kūrinių poveikį 
vaikams ir jautriems asmenims, 
kuris pasireiškia, pasak peticijos 
autorių, „dvasiniais išgyveni-
mais, nepatogumais, dvasiniais 
sukrėtimais, emocine depresija, 
pažeminimu, reputacijos pablo-
gėjimu, bendravimo galimybių 
sumažėjimu“, – gyventojų peti-
cijos turinį citavo L. Fergizas.

Prisipažino, kad dėl 
pasirinktos vietos suklydo

Pasak mero patarėjo L. Fergi-
zo, šio gyventojų rašto pagrindu 
buvo inicijuotas ir pasiektas su-
sitarimas tarp Anykščių rajono 
savivaldybės administracijos ir  
festivalio „Devilstone“ organi-
zatorių dėl „mirties ir baimės 
tematikos“ skulptūrų nukėlimo 
iš Dainuvos slėnio pušų.

Mero patarėjas L. Fergizas 
taip pat pasidalino paaiškini-
mu, kurį jam atsiuntė festivalio 
„Devilstone“ kūrybos direkto-
rius Vaidas Voronavičius.

 „Ieškodami vietos skulptūrų 
pakabinimui medžiuose, mes 
suklydome pasirinkdami tikslią 
vietą skulptūroms. Jos sukabin-
tos itin atviroje vietoje. Kadan-
gi skulptūros periodiškai gauna 
negatyvaus dėmesio iš miesto 
bendruomenės ir kitų renginių 
organizatorių, projekto vykdy-
tojas 2023 metų gegužės 20 d. 

perkels skulptūras į nuošales-
nę vietą. Esame įsitikinę, kad 
nuošalesnėje vietoje, labiau pa-
slėptos gamtoje, šios skulptūros 
taps tuo tikruoju traukos objek-
tu Anykščiuose. Sprendimas 
iškeldinti skulptūras iš esamos 
vietos buvo priimtas dar pernai 
metų rudenį paties Organizato-
riaus“, – paaiškinime mero pa-
tarėjui L. Fergizui rašė V. Voro-
navičius.

Instaliacija – ne ekologiška

Beje, pasak mero patarėjo L. 
Fergizo, festivalio „Devilstone“ 
organiztoriai paskelbė  visuo-
menę klaidinančią informaciją 
apie neva natūralias, ekolo-
giškas ir savaime suirstančias 
medžiagas, kurios buvo naudo-
jamos instaliacijai „Dainuvos 
slėnio vaiduokliai“ sukurti.

„Akylūs anykštėnai paste-
bėjo, kad skeletai yra iš sin-
tetinių ir cheminių medžiagų. 
Jų gamybai buvo naudojamos 
makroflex tipo statybinės mon-
tavimo putos, gumos tirpalu 
impregnuotos elektros laidams 
izoliuoti skirtos audinio juos-
tos, plastikas, metalinės arma-
tūros skeletų karkasui formuoti, 
o pačios skulptūros buvo priri-
šamos prie medžių metalinėmis 
vielomis, kurių atsparumas ko-
rozijai – keli dešimtmečiai“, – 
komentavo mero patarėjas L. 
Fergizas.

„Vaiduokliai“ gali 
sutrikdyti paukščių 
ramybę

Mero patarėjas L. Fergizas 
taip pat pasidalijo Aukštaitijos 
saugomų teritorijų direkcijos 
direktorės Adrijos Gasiliaus-
kienės komentaru, kuriame ji 
kalba apie instaliaciją „Dai-

nuo mažo iki seno. 
Anykštėnai puikiai prisi-

mena, kaip Dainuvos slėnyje 
vykdavo nuostabūs festivaliai, 
įvairūs kultūriniai renginiai, 
sutraukdavę ne vien aplinkinių 
vietovių gyventojus, bet ir kitų 
šalių meno ir kultūros atlikėjus. 
Negaliu užmiršti „Ežerų Sie-
tuvos“ – margaspalvio įvairių 
šalių festivalio ir dalyvių – net 
šventinau to festivalio vėliavą. 
Ne aš vienas, bet ir gyventojai 
apgailestavo, kai šis renginys 
dėl neaiškių priežasčių išnyko 
iš Anykščių. 

Aktyviai kovojau, o mane 
palaikė ir daugelis anykštėnų, 
kai buvo sugalvota ir su val-
džios palaiminimu į Dainu-
vos slėnį įžengė subkultūra su 
savo  Devilstone – satanizmu. 
Tada kreipiausi į visų šalių, iš 
kurių atvykdavo dalyviai, am-
basadas, kad būtų atsižvelgta į 
renginio anomalijas. Tačiau at-
sakymai buvo tokie, kad viskas 
priklauso nuo vietinės valdžios 
leidimų.

2022 metais šis subkultūros 
festivalis vėl vyko. Jau 2022 
m. žiniasklaida rašė, kad už-
sukusios Anykščių gyventojos 
piktinosi, kad po „Devilstone“ 
festivalio buvo paliktos kabėti 
ant medžių kaukolės ir kitokios 
baisybės. 

Nustebau tada perskaitęs, kad 
pasibaigus šėtoniškam šėlsmui, 
liko jų smarvė – skeletai. Nu-
stebau dar kartą perskaitęs, kad 
tie velnių pakaruokliai praka-
bėjo visus metus ir iki šiol nėra 
nuimti.

Man keista, kad Anykščiai – 
toks kultūrinis ir šviesus mies-
tas – per tiek laiko nesugebėjo 
išbristi iš to šėtoniško tvaiko 
ir gadina sau autoritetą. Savai-
me suprantama, kad tie velnių 
pakaruokliai patys neišnyks 
– juos reikia nukabinti, nes tai 
nesuteikia garbės nei kultūrai, 
nei miesto įvaizdžiui. 

NENIEKINKIME gražios 
Anykščių praeities, nes nei-
giami reiškiniai palieka pėd-
saką žmonių atmintyje. Labai 
tikiuosi, kad naujai išrinktoji 
valdžia turės sveiko proto ir 
padorumo, todėl gebės užkirsti 
kelią subkultūrai. Girdžiu at-
siliepimus ir stebėjimąsi, kad 
į tokius renginius eina ne tik 
jaunimas, bet ir tėvai su ma-
žais vaikais. Internete, kuriuo 
dabar lengvai naudojasi net 
mažiausi, nesunkiai randa bai-
sias, nepadorias, siaubą kelian-
čias nuotraukas.  

Aš iki šiol prisimenu Anykš-
čius kaip poetų, kultūros ir 
tikinčių žmonių miestą; prisi-
menu darbščius ūkininkus, nuo-

širdžius įmonių vadovus, sąži-
ningus parapijiečius, puikius ir 
aktyvius pedagogus ir medikus, 
garbingą monsinjorą Albertą 
Talačką, kuris ypač didžiavosi 
Anykščiais ir anykštėnais. 

Įdomu, ką dabar pasakytų 
monsinjoras apie tokią subkul-
tūrą? Jis, būdamas charizmatiš-
kas, remdavo jaunus ir įvairių 
stilių menininkus, bet tokioms 
baisybėms tikrai nepritartų.

Mielieji anykštėnai, kurkite 
tokį miesto įvaizdį, kad apie 
vykusius renginius nebūtų gėda 
pasakoti savo kartų kartoms“, 
– redakcijai atsiųstame laiške 
rašė kan. S. Krumpliauskas.

Dainuvos slėnis galėjo 
virsti „vaiduoklių parku“

Priminsime, kad pernai po-
sėdžiavusi Kultūros taryba 
siūlė projekto „Instaliacija 
„Dainuvos slėnio vaiduokliai“ 
nefinansuoti, tačiau tuometinės 
Anykščių rajono savivaldybės 
administracijos direktorės Li-
gitos Kuliešaitės įsakymu su-
daryta festivalių projektų ver-
tinimo komisija nutarė šiam 
projektui finansavimą skirti. 
Festivalių projektų vertini-
mo komisiją  tuo metu sudarė 
Inona Brasiūnienė (Anykščių 
rajono mero patarėja), Renata 
Gudonienė (Anykščių turizmo 
ir verslo informacijos centro 
direktorė), Jolanta Jucevičienė 
(savivaldybės administracijos 
Investicijų ir projektų valdy-
mo skyriaus vyriausioji speci-
alistė), Tautvydas Kontrima-
vičius (Teresės Mikeliūnaitės 
kraštotyros draugijos pirmi-
ninkas) bei Inga Radzevičienė 
(savivaldybės administracijos 
Kultūros, turizmo ir komuni-
kacijos skyriaus vyriausioji 
specialistė).

Festivalio „Devilstone“ orga-
nizatoriai pernai Anykščių rajo-
no savivaldybei pateiktoje pa-
raiškoje nurodė, kad iš viso bus 
sukurta 30 „vaiduoklių“. Pasak 
organizatorių, tokio pobūdžio 
instaliacijų kūryba yra originali 
idėja ir Dainuvos slėnyje nori-
ma sukurti ištisą jų parką. Beje, 
panašios skulptūros Dainuvos 
slėnyje esančiuose medžiuo-
se buvo pakabintos dar 2018 
metais, tačiau joms pasirinktos 
atokesnės Dainuvos slėnio vie-
tos, todėl visuomenės reakcijų 
nesulaukta.

Savivaldybei pateiktoje pa-
raiškoje „Devilstone“ organi-
zatoriai teigia, kad sąmoningai 
vystant „vaiduoklių“ parką, jį 
būtų galima paversti traukos 
objektu, jis galėtų būti įrašytas 
į lankytinų vietų sąrašą ir galė-
tų būti pristatomas kaip turintis 
meninę vertę. 

Dainuvos slėnio medžiuose 
kabančius „vaiduoklius“ sukūrė 
menininkas Simonas Pinkorai-
tis ir komanda. Jo kūriniai yra 
vadinamasis „žemės menas“. 

Dainuvos slėnyje nebeliko medžiuose 
sukabintų skeletų

Anykščių rajono mero Kęs-
tučio Tubio patarėjas Laimas 
Fergizas išsiaiškino, kad ins-
taliacija „Dainuvos slėnio vai-
duokliai“ buvo pagaminta ne 
iš ekologiškų medžiagų – jos 
gamybai naudota ir chemija.

Aukštaitijos saugomų teri-
torijų direkcijos direktorė 
Adrija Gasiliauskienė susi-
rūpino, kad į kitą vietą per-
keliant „vaiduoklius“ gali 
būti sutrikdyta paukščių ra-
mybė.

Anykščių rajono garbės 
pilietis, kan. Stanislovas 
Krumpliauskas paragino 
kurti tokį miesto įvaizdį, kad 
apie vykusius renginius ne-
būtų gėda pasakoti savo kar-
tų kartoms.

nuvos slėnio vaiduokliai“: „...
neramina perskaityta žinia, kad 
su Aukštaitijos saugomų terito-
rijų direkcija nederinus yra jau 
suplanuotas <…> objektų per-
kėlimas į Anykščių šilelio kraš-
tovaizdžio draustinį. Papildo-
mai atkreiptinas dėmesys, kad 
pradėjus savavališkai tokius 
darbus, bus pažeidžiami aplin-
kosauginių teisės aktų reikala-
vimai, draudžiantys iki rugpjū-
čio trikdyti paukščių ramybę.“

Kur bus padėta nukabinta 
instaliacija „Dainuvos slėnio 
vaiduokliai“, kol kas neaišku. 
Taip pat pranešta, kad Anykš-
čių rajono savivaldybė UAB 
„Anykščių komunalinis ūkis“ 
pavedė gegužės 22–26 dieno-
mis pašalinti ir utilizuoti ins-
taliacijos likučius iš Dainuvos 
slėnio.

Ragina neniekinti Anykščių 
praeities

Apie „Dainuvos slėnio vai-
duoklių“ instaliaciją savo nuo-
monę išsakė ir Anykščių rajono 
garbės pilietis, kan. Stanislovas 
Krumpliauskas, ragindamas 
neniekinti gražios Anykščių 
praeities.

„Nors jau dešimtmetis, kai 
nebekunigauju Anykščiuose, 
tačiau palaikau ryšį su buvu-
siais parapijiečiais. Anykštėnai 
dažnokai paskambina, parašo ir 
pasiskundžia man, ne tik kaip 
kunigui, bet ir kaip šio mies-
to Garbės piliečiui, žinodami, 
kad visada rūpinuosi dvasiniais 
žmonių reikalais bei piktinuosi 
bedieviškomis – šėtoniškomis 
pramogomis.

Džiaugdavosi žmonės, kad 
Dainuvos slėnyje nuo senų 
laikų vyko įvairios pramogos, 
kuriose dalyvavo visa šeima: 
buvo kuo užsiimti laisvalaikiu 



 
SAVAITGALIO DISKUSIJA  2023 m. gegužės 23 d.

sprintas

horoskopas Teleloto. Žaidimas nr. 1415  Žaidimo data: 
2023-05-21 Skaičiai: 33 53 64 73 68 32 04 05 
35 63 18 29 19 21 66 03 10 06 74 75 14 62 57 
46 11 72 55 31 48 56 36 17 28 39 26 51 42 07 
38 09 (Teleloto+ pirmieji 12 kamuoliukų, keturi 
kampai, eilutė, įstrižainės) 01 08 54 47 49 71 
23 40 34 30 27 70 15 (visa lentelė) Prizai Žaidi-
mas Laimėjimas Laimėtojų skaičius Užbraukus 
visą lentelę 7389.00€ 3 Užbraukus įstrižaines 
21.00€ 404 Užbraukus eilutę 3.00€ 8460 Už-
braukus keturis kampus 2.00€ 23720 Papildo-
mi prizai Bilietas Prizas 0157252 Automobilis 
NISSAN LEAF 004*980 Pakvietimas į TV stu-
diją 008*341 Pakvietimas į TV studiją 003*058 
Pakvietimas į TV studiją

AVINAS. Galimi kivirčai su 
kitaip mąstančiais. Bus sunku iš-
likti objektyviems, taktiškiems.

JAUTIS. Ryžtingas nusiteiki-
mas leis lengviau įveikti kliūtis, 
o energija - šauniai padirbėti. Vis 
dėlto venkite per didelių krūvių ir 
išlaidų. 

DVYNIAI. Kažkoks dvasinis 
pakrikimas jausis jumyse bei ap-
linkinių tarpe. Būtų puiku, jeigu 
labiau pasitikėtumėte vieni ki-
tais. 

VĖŽYS. Nervins konkurentų, 
oponentų išpuoliai. Santykius su 
antrąja puse taip pat gali ištikti 
laikina krizė. 

LIŪTAS. Norėsis rimtų per-
mainų ar bent jau švaros ir tvar-
kos. Tai padės įveikti diskomfor-
to jausmą. Saugokite savo bei 
kitų sveikatą.

MERGELĖ. Nevengsite mani-
puliuoti, gudrauti, jei tai bus jums 
naudinga. Reikėtų paisyti aplink 
jus esančių žmonių įspėjimų.

SVARSTYKLĖS. Kartu su 
pažįstamais žmonėmis jausitės 
nesmagiai be aiškios priežasties. 
Atrodys, kad nebeįmanoma su-
derinti dalykinių ir asmeninių 
interesų. 

SKORPIONAS. Meilės, ge-
ranoriškumo bus kur kas mažiau 
nei norėtųsi. Geriau seksis, turin-
tiems daugiau kantrybės, patir-

ties ir žinių.
ŠAULYS. Partnerio ar draugo 

poelgis jus gali gerokai nuvilti. 
Nelengvai spręsis juridinės pro-
blemos, jeigu jų turite. 

OŽIARAGIS. Darbai seksis 
neblogai, ypač jei neketinate pik-
tnaudžiauti padėtimi ar sukčiauti. 
Turėtumėte būti įžvalgūs.

VANDENIS. Paaiškės, kad 
nelengva įgyvendinti senas svajo-
nes. Galbūt neįvykdytas įsiparei-
gojimas mažins pasitikėjimą savi-
mi bei pasitenkinimo jausmą. 

ŽUVYS. Puikus metas pasi-
reikšti jūsų kūrybingumui, susi-
bičiuliauti su patinkančiais žmo-
nėmis, pelnyti simpatijas. Galite 
patirti išbandymus.

Konkūrai. Anykščių KKSC 
sportininkės dalyvavo Vilniaus 
raj. surengtose konkūrų varžybo-
se „Navickų taurė 2023“. Adrija 
Braknytė su žirgu Largo MG 
atviros klasės rungtyje (aukštis 
iki 80 cm) užėmė prizinę 4 vietą. 
Žemyna Ažubalyte su žirgu Vi-
kingas atviroje klasėje (100 cm 
rungtyje) taip pat iškovojo 4 vie-
tą. Kartelei pakilus iki 110 cm, 
stabiliai jojusiai Žemynai pritrū-
ko vos kelių sekundžių iki prizi-
nio penketo ir ji užėmė 7 vietą.

Krepšinis. Perspektyvios 
Anykščių KKSC krepšininkės 
sėkmingai pasirodė pirmajame 
„Aukštaitijos krepšinio fiestos“ 
ture. 3×3 turnyre Rūtos Meliū-
nienės auklėtinės U–14 grupėje 
užėmė trečią vietą. Guostė Gri-
kevičiūtė, Lėja Vaitkevičiūtė, 

Goda Petraitytė ir Gabrielė Sta-
kytė nusileido tik Panevėžio ir 
Utenos atstovėms.

Sunkioji atletika. Klausučiuo-
se (Jurbarko raj.) vyko Lietuvos 
U–13 sunkiosios atletikos čem-
pionatas. Pirmenybėse dalyvavo 
visi pajėgiausi šalies sportininkai. 
Vis dėlto Anykščių KKSC auklė-
tiniai neliko be medalių – buvo 
iškovotos dvi trečiosios vietos. 
Ant apdovanojimų pakylos lipo 
Augustas Mažeika (sv. kat. 38 
kg), kuris išrovė 24 kg ir išstūmė 
31 kg sveriančią štangą. Bronzos 
medaliu džiaugėsi ir Kasparas 
Gilys (sv. kat. +81 kg), kuris taip 
pat pasižymėjo gerais rezultatais 
(48–55 kg). Einoras Raugas daly-
vavo sv. kat. iki 81 kg ir pagerino 
savo rezultatu, deja anykštėnas 
liko ketvirtas (31-42 kg).

Plaukimas. Kaune vyko varžy-
bos „Regionų taurė“, kuriose var-

žėsi apie 500 plaukikų. Anykštėnų 
gretose geriausiai pasirodė Ga-
brielė Ambraškaitė, kuri iškovojo 
tris aukso medalius ir savo am-
žiaus grupėje laimėjo geriausios 
plaukikės apdovanojimą. Augustė 
Čižauskaitė iškovojo bronzos me-
dalį 50 m peteliške plaukime. 

Krepšinis II. Anykščiuose 
vyko pirmosios 2023 metų Lie-
tuvos sporto draugijos „Žalgiris“ 
Utenos rajono tarybos krepši-
nio 3×3 varžybos „Aukštaitijos 
krepšinio fiesta-2023“. Turnyre 
dalyvavo net 59 komandos iš 
Utenos, Vilniaus, Šiaulių, Pa-
nevėžio, Kauno, Rokiškio, Mo-
lėtų, Ukmergės, Latvijos ir kitų 
miestų. Atskirų grupių nugalė-
tojais tapo: „Užpaliai“ (Utena), 
„Brashkes“ (Anykščiai, Pane-
vėžys), „Laikas griaustiniui“ 
(Panevėžys), „Šiaulių Jordanai“ 
(Šiauliai), „Mambos“ (Kaunas), 

„Panevėžio KAŠIORĖS“ (Pane-
vėžys), „Elmis Jr.“ (Anykščiai), 
„Panevėžio balsas“ (Panevėžys). 
Antras etapas vyks birželio 3 die-
ną Kupiškyje.

Imtynės. Praėjusį savaitgalį 
Kupiškyje buvo surengtas Lietu-
vos vaikų (U–11) graikų–romė-
nų imtynių čempionatas. Anykš-
tėnas Daugirdas Velėnius savo 
svorio kategorijoje  tapo šalies 
vicečempionu, o jo jaunesnysis 
brolis Dominykas, nusileidęs 
mažajame finale, užėmė penktą 
vietą. Du vyresni AKKSC auklė-
tiniai – Kipras Puikis ir Kipras 
Gvozdas – čempionate trumpam 
tapo teisėjais.

Krepšinis III. Praėjusį savait-
galį Visagine vyko mergaičių 
krepšinio turnyras „Pavasario 
taurė 2023“. Dėl nugalėtojų tau-
rės varžėsi trys komandos – be 
šeimininkių aikštėje dar kovo-

jo Molėtų bei Anykščių KKSC 
krepšininkės. Pasibaigus turnyrui 
kiekviena komanda buvo apdo-
vanota medaliais ir taure. Nau-
dingiausia AKKSC žaidėja tapo 
Ugnė Oseledecaitė, kuriai buvo 
įteiktas asmeninis prizas.

Futbolas. Pajėgiausiame SFL 
lygos A divizione debiutuojanti 
FK „Anykščiai“ ekipa 6:2 su-
triuškino ambicingą „Tėvynės 
Sąjungos“ komandą. Pirmasis 
susitikimo įvartis krito pirmojo 
kėlinio viduryje, kai pasižymėjo 
šeimininkų gynėjas M. Morkū-
nas – 1:0. „Anykščiai“ po tai-
klaus R. Streikaus smūgio pa-
dvigubino rezultatą (2:0), tačiau 
netrukus aikštėje liko be vieno 
žaidėjo – raudoną kortelę užsidir-
bo D. Bugailiškis. Nuskambėjęs 
finalinis teisėjo švilpukas skelbė 
apie fantastišką FK „Anykščiai“ 
pergalę 6:2.

Ar pakanka vaikų žaidimų aikštelių, suolelių?
Atšilus orams, gyventojai vis dažniau laiką leidžia gryna-

me ore, todėl šį savaitgalį klausiame, kaip vertinate Anykš-
čių mieste bei rajono miesteliuose ir kaimuose esamą viešų-
jų poilsio vietų infrastruktūrą. Ar pakanka vaikų žaidimų 
aikštelių? Kur jas jau reikėtų atnaujinti? Ar pakanka suo-
lelių prisisėti? Kur juos reikėtų suremontuoti? Ar viešosio-
se poilsio vietose įrengtos šiukšliadėžės? Kaip šiose vietose 
palaikoma švara ir tvarka?

Taigi: „Kokių suolelių? Nu-
šnerkšti, apleisti miesteliai. Ta-
musuma ir gūduma. Rūpinasi 
valdžia tik Anykščių ponais.“

Magdaliana: „patys žinot, kad 
savivaldybė prie buvusios val-
džios tik Anykščių miesto cen-
trinėje dalyje pristatė prabangių 
suolelių, dar pačius anykštėnus 
vištomis spaudoje išvadino. Tai 
iš kokių aruodų dar gali tikėtis 
Kavarsko ar Troškūnų miestai 
ar seniūnijų miesteliai? Kavars-
ko bendruomenė už projektines 
lėšas pastatė „kalbantį“ suolelį, 
kurio įgarsinimui savivaldybė 
elektros energijos neduoda. Uba-
gas ar stovintis ar sėdintis vis 
tiek lieka ubagas arba „višta“, 
laukianti pamesto trupinio nuo 
ponų stalo, o ponai miesteliuose 
pėsti nevaikšto ir viešoje vietoje 
nepietauja…“

.: „Vaikams reikia kliūčių ruo-
žus įrengti. Stiprinti nuo mažens, 
kad užaugę spartiečiai būtų. Kie-
kvienai bendruomenei. Suoleliai 
ne prisėsti, o panaudoti atsispau-
dimams bei atsilenkimams.“

Kaimo diedas: „Anykščių 
mieste gal ir užtenka suolelių, 
bet miesteliuose jų trūksta, kai 
kur nėra nei vieno, nors sėsk ant 
kelio ar šaligatvio, jei toks daik-
tas ten yra. Dėl vaikų aikštelių 
tai gal pakaktų kokios vienos 
normalios, nes vaikų labai mažai 
belikę. Šiukšlių dėžių tai yra tik 
autobusų stotelėse ir prie parduo-
tuvių. Žodžiu, niekas kol kas tuo 
nesirūpino ir nežinia, ar pasirū-
pins.“

Pamarneckis: „Būtinai reikia 
kuo daugiau suoliukų pristatyti 
ne tik miesto centre, bet ir kitose 
vietose, o miesteliuose taip visiš-

„Savaitgalio diskusija“ portale anyksta.lt - nuolatinė 
portalo rubrika. Baigiantis kiekvienai darbo savaitei kvie-
sime skaitytojus portale anyksta.lt diskutuoti anykštėnams 
aktualiomis temomis, o antradieniais „Anykštoje“ spaus-
dinsime šių diskusijų apžvalgas. 

(Kalba netaisyta – red. past.)

kas skurdas, kai kur suoliukų ir su 
žiburiu nerasi. Ir reikia užpirkti 
ar pagaminti paprastų, pigių, o ne 
tūkstančius kainuojančių praban-
gių suolų. Pilna rajone mediena 
užsiimančių įmonių, ar jos negali 
labdaringai suolų pagaminti ir 
padovanoti?“

Inga: „Esmė ne tik trūkume, 
bet ir esamų aikštelių nepriežiū-
roje. Miesto parko vaikų žaidimų 
aikštelė išlaužyta ir niekas jos ne-
remontuoja, nešluoja.“

SAVI: „Labai reikia žaidimų 
aikštelės Ažupiečių g., prie tech-
nologijų centro, nes gyvena ne 
tik lietuvaičiai vaikai, bet nema-
žai ir ukrainiečių.“

Anykštėnas: „oi oi dabar Ra-
mybės mikrorajone žaidimų ele-
mentų apstu - suolelio nei vieno, 
tik kas ten sportuos ar žais, kai 
nėra vaikų, o kiti eina atokiau 
sportuot prie J. Biliūno gimnazi-
jos“. 

Jonas: „Ramybėje iš bėdos 
gal suoliukų užtektų, bet šiukšlių 
dėžių galima ant rankų pirštų su-
skaičiuoti, jos gi nekainuoja tūks-
tančiais, kaip mėgsta prirašyti.“

Skiepas: „Patys gyventojai 
baisiai apsileidę. Galima susi-
rinkti šiukšles, aplūžusius suo-

lelius, vaikų žaidimų sulūžusius 
elementus patiems paremontuoti. 
Ar rankos nudžius, jeigu ką nors 
padarysi visuomenės labui? Tik 
dejuoti ir mokam: pilna šiukšlių, 
suoliukai aplūžę, seniai bedažyti, 
niekas nieko neremontuoja. Visi 
nori ant svetimo daikto pajodinė-
ti, iš kitų pareikalauti.“

Turistai iš Kauno: „Rašytojo 
Juozo Tumo-Vaižganto gimti-
nėje, Malaišiuose reikėtų įrengti 
tualetą, pastatyti šiukšlių kontei-
nerį ar paprasčiausias šiukšlių 
dėžes. Kiek pastebėjome, eks-
kursijų kai kada atvažiuoja daž-
nokai, o nėr kur atlikti gamtinių 
reikalų, išmesti šiukšles. Aplinka 
ten tvarkinga, gerai prižiūrima, 
bet apie buitines problemas ne-
pagalvota.“

???: „Labai trūksta šiukšlių 
dėžių. Pabandykit nuo „Žibu-
rio“ parduotuvės eit link miesto 
centro ir ieškot dėžių, tai pirmąją 
surasit vos ne prie Maximos. Tai 
ar normalus tankis?“

Siūlau: „perkelti fotelius ce-
mentinius, kurie yra kempinge 
prie upės ir ant jų niekas nesėdi, 
uždėti medžio lenteles ir bus la-
bai gerai, o suolus, kurie randasi 
sankryžoje prie autobusų stoties 
ir tikrai ant jų nemačiau sėdinčio 
žmogaus, taip pat galima perkelti 
į kitą vietą (kaip galima atsisėsti, 
kai visai prie judrios gatvės).“

Ramybės gyventoja: „Aikš-
telių Ramybės mikrorajone už-
tektinai bus, kai sugebės pabaigt 
projektinius darbus. Turbūt atsi-
ras ir šiukšliadėžių, suoliukų, tik 
norėtųsi, kad užpilti žvyru šali-
gatviai būtų pagaliau pravažiuo-
jami ar normaliais batais praei-
nami. Malonu, kad rūpinatės, bet 
tai sutvarkykit pagaliau. Išknista, 
išversta ir vadinasi dirbam. O 
projektą, tai galima buvo ir prie 
Žiburio parduotuvės į skelbimų 
lentą įdėti, nes labai jau įdomiai 
viskas plečiasi ir tie popierėliai 
jau seniai pasimetę, o darbai dar 
neįpusėję. Prabus gal atsakingie-
ji, viliamės.“



  
SKELBIMAI
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Spaudos, radijo ir televizijos rėmimo fondas projektą 
„Anykščių tiltai“ remia 20 tūkst. eurų. 

Jaunos vištaitės!
Gegužės 25 d. (ketvirtadienį) prekiaus 
Kaišiadorių rajono paukštyno vakcinuotomis 
3-4-5-6 mėn. rudomis, raibomis, baltomis, 
pilkomis, juodomis ir lehornomis dėsliosio-
mis vištaitėmis ir jau pradėjusiomis kiauši-
nius dėti vištaitėmis bei spec. lesalais, turės 
gaidžių (mob. 8 616 50 414). 
Viešintose 11.55, Papiliuose 12.10, Surdegyje 
12.20, Vašuokėnuose 12.30, Troškūnuose 
(turgelyje) 12.40, Latavėnuose 12.50, 
Didžiuliškiuose 13.00, Padvarninkuose 
13.05, Andrioniškyje 13.10, Kuniškiuose 
13.25, Anykščiuose (prie pard. „Norfa“, se-
nojo ūk. turgaus) 13.40, N. Elmininkuose 
13.50, Elmininkuose 14.00, Čekonyse 
14.05, Leliūnuose 14.10, Vikonyse 14.15, 
Svėdasuose (prie turgelio) 14.25, Daujočiuose 
14.35, Auleliuose 14.40, Mačionyse 16.10, 
Skiemonyse 16.25, Staškūniškyje 16.50, 
Kurkliuose 17.00, Šlavėnuose 17.10, 
Ažuožeriuose 17.25, Pagiriuose 17.30, 
Dabužiuose 17.35, Kavarske 17.45, Janušavoje 
17.55, Pienionyse 18.00, Repšėnuose 18.05, 
Traupyje 18.10, Levaniškiuose 18.20.

viščiukai vištaitės .
Gegužės 25 d. (ketvirtadienį) prekiau-

sime paukštyno vakcinuotais, sparčiai 
augančiais ROSS-308 vienadieniais ir 
paaugintais mėsiniais broileriais, vienadie-
nėmis vištytėmis (Olandiškos). Nuo 2 iki 8 
mėn.įvairių spalvų vištaitėmis ir kiaušinius 
dedančiomis vištomis (kaina nuo 6,50 
Eur). Turėsime gaidžiukų. Prekiausime 
kiaušiniais. Spec. lesalai. Užsakymai tel. 
8 632 40 215.

Svėdasai 15:35, Čekonys 15:45, 
N.Elmininkai 15:50, Anykščiai 16:00 tur-
gus, Ažuožeriai 16:15, Zaviesiškis 16:20, 
Kavarskas 16:30, Svirnai 16:40.

UAB „Gensera“, vykdanti lauko inžinerinių tinklų (vandentiekio, buitinių ir 
lietaus nuotekų tinklų) statybos darbus ieško:

Horizontalaus kryptinio gręžimo operatorių (betranšėjinis tiesimas). Atlyginimas nuo 2000,00 iki • 
3000,00 Eur/mėn. neatskaičius mokesčių;
Horizontalaus kryptinio gręžimo operatorių (betranšėjinis tiesimas) darbų vadovo. Atlyginimas nuo • 
2500,00 iki 3000,00 Eur/mėn. neatskaičius mokesčių;
Lauko vamzdynų montuotojų. Atlyginimas nuo 1200,00 iki 1500,00 Eur/mėn. neatskaičius mokesčių;• 
Darbų vadovo. Atlyginimas nuo 2500,00 iki 3000,00 Eur/mėn. neatskaičius mokesčių.• 

Suteikiame visas darbui reikalingas priemones ir transportą atvykimui į darbą (B kat. privalumas) . 
Daugiau informacijos suteiksime žemiau nurodytais kontaktais darbo dienomis I-V mob. tel. (8-691) 86121, 
el.p.: info@gensera.lt

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. 8 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. 8 699 60 871, 
8 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Aukštaitijoje - sodybą, namą 
ar sklypą. Pageidautina ša-
lia vandens telkinių (upės, 
ežero) ar miško apsuptyje. 
Vaizdingesnėje vietoje ar kai-
me. Žinantys siūlykite - už in-
formaciją atsilygins.

Mob. 8 608 44340.

Namus, butus, sodybas, miš-
kus. Padeda parduoti, apmoka 
notaro išlaidas. Padeda su-
tvarkyti dokumentus. 

Mob. 8 620 66 662.

Superkame karves, 
BUliUs ir telyčiAs 

„krekeNavOs 
aGrOFIrMOs“ 

Supirkeja Olga Smailienė . 
Mob. (8-612) 02125 .

Medžio apdirbimo įmonė 
tIesIOGIaI perka 

Mišką 
su žeme arba išsikirsti.
 Domina įvairūs plotai.

Mob. 8 686 86 702.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. 8 687 76 191.

Pjauna medieną pagal jūsų 
duotus matmenis.

Perka apvalią medieną.
Parduoda medienos atraižas. 
Gamina padėklus. Galimas 

gaminių pristatymas.
Mob. 8 686 86 702.

kaminų įdėklai, 
pristatomi kaminai.

Skarda 0,6 - 0,8 mm storio. 
Kaminų remontas, angų didini-
mas, galvutės mūrijimas, skardi-
nimas, židinių statyba. 
Patirtis 20 m.
Mob.: 8 612 36 705, 8 652 37 118.

Transporto paslaugas teikian-
čiai įmonei reikalingas tolimųjų 
reisų vairuotojas-ekspeditorius 
su CE kategorija. Atlyginimas: 
2200 Eur/mėn. į rankas. 

Mob. 8 616 94 085.

PiGiausios malkos 
iš Pirmų rankų! 

Mišrios: beržas, juodalksnis, 
drebulė 55 Eur/erdm. 

Beržas 65 Eur/erdm. 
Skaldytos ar kaladėm - kaina vienoda. 
Vežame po 5,10,13 erdm.
mob. 8 600 22 488.

Skubiai nupirks sodybą, 
namą, žemės - miško sklypą, 
butą. Už informaciją atsilygins. 

Mob. 8 608 44 340.

Automobiliai

Automobilius, išrašo utiliza-
cijos pažymą kompensacijai 
gauti. 

Mob. 8 648 67 177.

Gyvuliai

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 - 21 proc. Atsiskaito iš 
karto, sveria elektroninėmis 
svarstyklėmis.

Mob.: 8 687 21 828, 
8 675 95 128.

Nuolat brangiai - karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. 8 656 40 439.

Nekilnojamasis turtas

3 k. butą Svėdasų miestelio 
centre. Centrinis šildymas. Arti 
parduotuvės, gimnazija, stotelė.  

Mob. 8 673 92 328.

Mindaugo g. - 3 k. butą. Pirmas 
aukštas, renovuotas namas. 

Mob. 8 676 83 611.

Tvarkingą medinę sodybą. 27 
arai namų valdos. Kaina 15 800 
Eur.

Mob. 8 673 90 608.

kuras

Malkas, Anykščių r. Greitas 
pristatymas. Turi ir sausų.

Mob. 8 675  63 191.

Nebrangiai beržines, juo-
dalksnio malkas kaladėmis, 
skaldytas. Perka įvairios bū-
klės miškus.

Mob. 8 694 13 180.

Įvairias lapuočių malkas, turi 
beržinių, veža miškovežiu po 
30 erdm., kaladėmis/skaldytas 
po 8-9 erdm.

Mob. 8 648 84 052.

Skaldytas malkas, statybinę 
medieną.

Mob. 8 686 88 713.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškovežiu. 

Mob. 8 684 81 890.

Skaldytas malkas už gerą 
kainą!

Mob. 8 656 01 913.

Pasvalio kuro bazė parduoda: 
akmens anglį, baltarusiškus 
durpių briketus, uosio pjuvenų 
briketus. Greitai atveža. 

Mob. 8 611 47 405.

pavasarIO akcIja! 
Nestandartinės visų rūšių 

durys!
Pušinės, ąžuolo, uosio vi-

daus bei lauko durys.
Faneruotų, laminuotų bei 

įvairiausių rūšių ir tipų, šar-
vuotų durų pasirinkimas. 
Mažos kainos, maksimali 
kokybė! Nemokamai atvyk-
sime ir į bet kurią kaimo vie-
tovę. 

Mob. 8 675 90 042.

Paslaugos

Dažo namus, stogus. Įvairūs 
skardinimo darbai. Dirba savo-
mis medžiagomis. 

Mob. 8 627 12 299.

Dengia stogus, skardina vė-
jalentes, kraigus, kaminus, 
kala dailylentes, montuoja 
lietvamzdžius, lydo bituminę 
dangą. 

Mob. 8 671 64 859.

dovanoja
Senus baldus: spintą, bufetą, 

virtuvės komplektą. 
Mob. 8 687 12 909.

Informuojame žemės sklypų (kadastro nr. 3424/0003:32 ir nr.3424/0003:33), esančių 
Stalėriškio k., Debeikių sen., Anykščių r. sav., paveldėtojus ir savininkus, kad UAB ,,Anykščių 
matininkas“ matininkas V.G., kvalifikacijos pažymėjimo Nr.2M-M-377, 2023-06-08 9.30 val. 
atliks žemės sklypo (projektinis Nr.1287-2), esančio Stalėriškio k., ribų ženklinimo darbus. 
Prireikus išsamesnės informacijos prašome kreiptis į įmonę UAB ,,Anykščių matininkas“ 
adresu: J. Biliūno g. 4-8, Anykščiai, el. p. info@anmat.lt arba telefonu 8 698 16 608.        

reIkalINGas ekskavatOrIaus 
oPerAtoriUs. 

Geros darbo sąlygos.Geras atlyginimas. 
Suteikiamas įmonės automobilis važiavimui į/iš darbo į namus. 

Mob. 8 676 42 576.

UAB „JONROKA“ NUOLAT ORGANIzUOJA:
A1, A2, A, B, BE, C, CE kategorijų vairuotojų kursus; 95 k. mokymus; 

B kategorijos praplėtimą (A1),
B kategoriją mokome vairuoti ir automatine pavarų dėže.

Papildomus mokymus praradusiems vairuotojo pažymėjimą arba pažeidusiems KET.
Į kursus prašome registruotis internetu, puslapyje www.jonroka.lt  arba 

tel. 8 657 68156, 8 698 70127. 

Skaldytas malkas, perpuvusį 
kelių metų galvijų mėšlą. Teikia 
mini ekskavatoriaus bei nedi-
delio savivarčio paslaugas.

Mob. 8 623 56 844.

kita

VW POLO. 
Mob. 8 694 78 803. 

Vištaites.
Mob. 8 698 10 233.

Informuojame žemės sklypo (kadastro nr. 3424/0003:0005), esančio Aušros k., 
Debeikių sen., Anykščių r. sav., savininką, kad UAB ,,Anykščių matininkas“ matinin-
kas V.G., kvalifikacijos pažymėjimo Nr.2M-M-377, 2023-06-08 11.00 val. atliks žemės 
sklypo (projektinis Nr.1314-2), esančio Aušros k., ribų ženklinimo darbus. Prireikus iš-
samesnės informacijos prašome kreiptis į įmonę UAB ,,Anykščių matininkas“ adresu:  
J. Biliūno g. 4-8, Anykščiai, el. p. info@anmat.lt arba telefonu 8 698 16 608.     

Informuojame žemės sklypo (kadastro nr. 3424/0002:155), esančio Aušros k., 
Debeikių sen., Anykščių r. sav., paveldėtoją, kad UAB ,,Anykščių  matininkas“ matininkas 
V.G., kvalifikacijos pažymėjimo Nr.2M-M-377, 2023-06-08 14.00 val. atliks žemės sklypų 
(projektinis Nr.1314-3 ir Nr.1314-6), esančių Aušros k., ribų ženklinimo darbus. Prireikus 
išsamesnės informacijos prašome kreiptis į įmonę UAB ,,Anykščių matininkas“ adresu: J. 
Biliūno g. 4-8, Anykščiai, el. p. info@anmat.lt arba telefonu 8 698 16 608. 

Vyr. redaktorės 
pavaduotojas
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anekdotas

oras

+10

+24

mėnulis
gegužės 23-26 d. - jaunatis

Joana, Žaneta, Vincentas, 
Vilmantas, Gina, Gerardas, 
Žana.

Bedas, Magdalena, 
Almantas, Danutė, Urbonas, 
Evelina.

Gertautas, Tautvydė, Ivona, 
Žydrūnė, Žydrūnas.

šiandien

gegužės 24 d.

vardadieniai

gegužės 25 d.

Pilypas, Algimantas, Milvydė, 
Eduardas, Vilhelmina.

gegužės 26 d.

Skrenda lėktuvas. Viduryje 
skrydžio į pilotų kabiną įsiver-
žia susijaudinusi stiuardesė:

- Ten vienas keleivis prašo... 
Jis nori, kad jį išleistų iš lėktu-
vo, sako, kad tuoj bus jo kai-
mas!

Atsisuka pilotas:
- Toks truputį pritrenktas, vi-

sas sugipsuotas, invalido kėdė-
je?

- Taip, o iš kur jūs žinote?
- Tai kad jis visuomet čia iš-

lipa.

***
- Įsivaizduoji, šiandien važia-

vau troleibusu į darbą, tai net 
trys vyriškiai užleido man vietą 
atsisėsti! - draugei giriasi mer-
gina.

- Na, tai ar tilpai?

***
Ateina į klasę Petriukas su iš-

tinusia lūpa. Draugai teiraujasi, 
kas jam atsitiko.

- Plaukiojom su tėvu valtimi 
po ežerą, ir man ant lūpos nutū-
pė vapsva.

- Ir ji tau įkando? - susidomė-
jo draugai.

- Ne, nespėjo, - papurtė galvą 
Petriukas, - tėvas ją irklu užmu-
šė.

***
Kalbasi dvi draugės:
- Žinai, gavau labai brangių ir 

gerų vaistų.
- Nuo ko jie?
- Tiksliai nežinau, bet sako, 

kad labai padeda.

Vyšyvankos dienos Niūronyse
jonas jUneViČiUs

Arklio muziejuje, Niūronyse, šeštadienį ir sekmadienį, ge-
gužės 20–21 dienomis buvo paminėta Vyšyvankos – ukrai-
nietiškų siuvinėtų marškinių – diena. Etnografinėje Legų 
sodyboje iš Vilniaus atvykusios edukatorės šeštadienį su 
Vyšyvankos istorija ir siuvinėjimo technologija supažindino 
Kauno Herojaus mokyklos, kurioje mokomasi pagal Ukrai-
nos švietimo ministerijos programą, vaikus, o sekmadienį 
susirinko Anykščiuose gyvenančių pabėgėlių iš Ukrainos 
bendruomenės  vaikai ir juos atlydėję tėvai. 

Sekmadienio rytą Arklio mu-
ziejaus sodyboje mane pasiti-
ko šio renginio organizatorius, 
Anykščių Garbės ambasadorius 
Ukrainoje Virginijus Strolia. 
Kol edukatorės ukrainietiškai 
pasakojo Vyšyvankos istoriją 
ir demonstravo Ukrainos regi-
onų siuvinėtų marškinių pavyz-
džius, V. Strolia džiaugėsi, kad 
beveik visi susirinkusieji pasi-
puošę spalvingais ornamentais 
siuvinėtais marškiniais. Pasak 
jo, Ukrainoje yra 25 etnografi-
niai regionai, kuriuose vyrauja 
skirtingi Vyšyvankos ornamen-
tai ir siuvinėjimo technika. „Vy-
šyvanka Ukrainoje turi  gilias 
istorines šaknis, siekia Kijevo 

Rusios laikus ir yra vienas iš 
Ukrainos kultūros simbolių, 
tačiau švente, beje, tarptautine, 
tapo visai neseniai, – pastebėjo 
ukrainiečių globėjas. – Prieš 15 
metų Kijevo universiteto stu-
dentai pasiūlė Vyšyvankos dieną 
minėti trečiąjį gegužės ketvir-
tadienį. Šiemet ši diena sutapo 
su gegužės 18-ąja. Vyšyvankos 
dieną kiekvienas ukrainietis, 
kur bebūtų, jaučia pareigą pasi-
puošti savo regiono ornamentais 
išsiuvinėtais marškiniais. Ant 
marškinių išsiuvinėti geometri-
niai raštai tarsi magiški ženklai, 
ukrainiečiams suteikiantys jėgų 
ir vienijantys kovoje už laisvę. 
Įdomus sutapimas – šiandieninė 

edukacija vyksta labai panašio-
je etnografinėje sodyboje, kokia 
yra Vakarų Ukrainoje, Volynės 
srityje.“ 

Šiemet Vyšyvankos diena 
minima ne tik pagerbiant su 
Rusijos karine agresija kovo-
jančios Ukrainos tradicijas, bet 
ir solidarizuojantis su ukrai-
niečių bendruomene, kurios 
didžioji dalis – nuo karo pabė-
gusios moterys su vaikais. Su 
Vyšyvanka šį kartą sutampa dar 
kelios datos: gegužės 18-oji su 
Krymo totorių genocido atmi-

nimo diena, o gegužės 20–21 
dienomis sukanka metai nuo 
Ukrainos gynėjų pasitraukimo 
iš Azovstalio...

Papasakojusios apie Vyšyvan-
ką viešnios iš Vilniaus – Kate-
ryna Serdiuk, prieš tai gyvenusi 
Dnipre, o dabar Vilniuje turinti 
Vyšyvankos parduotuvę, ir Vik-
torija Pohodajeva iš Charkovo 
– Anykščių krašte prieglobs-
tį radusius ukrainiečius mokė 
nusipinti iš Ukrainos vėliavos 
spalvų apyrankes. Po to visi 
pasklido po Arklio muziejų.

Edukatorės Kateryna Serdiuk ir Viktorija Pohodajeva su Anykš-
čių Garbės ambasadoriumi Ukrainoje Virginijum Strolia.

Vyšyvankos šventėje beveik visi buvo pasipuošę šventiškais 
marškinėliais.

Edukatorės atsivežė įvairių Ukrainos regionų siuvinėtų marš-
kinių.

Šventės dalyviai iš Ukrainos vėliavos spalvų juostelių nusipynė 
apyrankes.               Autoriaus nuotr.

Grožėtasi ir vaikiškais siuvinėtais drabužėliais.


